

32. Alpe-Adria-Meeting

26. – 28. September 2025 in Burghausen, Germany



We would like to show you the beautiful and medieval town of Burghausen on the bank of the river Salzach at the border to Austria. 100 km east of Munich and 50 km north of Salzburg, Burghausen fascinates with the world longest castle and a picturesque old town.

The castle with its 1.0541 metres of length is the centre of any visit to Burghausen. Battlements and towers are lined up along a ridge, endlessly it seems. The enchanting squares and alleys of the colourful historical town with an almost Mediterranean flair nestle at the foot of the mighty castle.

<https://www.burghausen.de/>

We will stay in the youth hostel of Burghausen close to the old town. From there we will explore the city and the castle on Friday and on Saturday.

<https://www.jugendherberge.de/jugendherbergen/burghausen/>

On Sunday morning you can walk with us to the Cistercian monastery of Raitenhaslach. For the way back to Burghausen we plan a Plätte boat ride, if the weather and the water condition allows.

<https://www.visit-burghausen.com/kloster-raitenhaslach>

Preliminary programme

Friday, 26.9.2025	Starting 2 pm	Arrival and check-in at the Youth Hostel and Welcome Drink
	3 pm	Meeting for the guided tour through the old city in German and English
	6 – 7 pm	Dinner
	Starting 8 pm	Singing, dancing and musik
Samstag, 27.9.2025	7.30 - 9.00 am	Breakfast
	9.00 am	Meeting for the guided tour through the castle in German and English
	12.00 pm	Lunch
	2 pm	Time at your disposal, if the weather allows swimming in the lake Wöhrsee
	6 – 7 pm	Dinner
	Starting 8 pm	Singing, dancing and musik
Sonntag, 28.9.2025	7.30 - 9.30 am	Breakfast
	10.00 am	Walk to the Cistercian monastery Raitenhaslach
	12.00 pm	Platte boat ride from Raitenhaslach to Burghausen
	1 pm	Lunch
	2.30 pm	Farewell

Cost

Accommodation including breakfast and dinner:

Double Room: 53,80 € per night and person, 107,60 €

4-Bed-Room: 53,05 € per night an person, 106,10 €

Additional cost for the guided tours etc. 50,00 Euro

Registration

Please send the filled form to: alpeadria2025@gmail.com

Deadline for registration 1.Mai 2025

- We guarantee confirmation for the first 50 applicants.
- The registration confirmation will be sent in an email, containing the details for the payment amount and bank details.
- The registration is only valid as soon as the money has been transferred.
Attention: In case of cancellation the money will be refunded only if there is somebody to replace the participant.
- **Attention:** There are only 9 double-bed-rooms available, the 4-bed-rooms are equipped with bunkbeds.
- If you like, please bring **musical instruments and songbooks**
- **Pack list:** Daypack and swimming kit.

How to get there

By train:

Munich - Mühldorf – Burghausen

Salzburg – Tüßling - Burghausen

By car:

A 94 Munich - Altötting – Markt/Exit Burghausen (ca. 100 km)

A 92 / A 94 / B 12 Passau - Burghausen (ca. 85 km)

B 20 Salzburg/ Freilassing – Burghausen (ca. 50 km)

B 20 Straubing - Burghausen (ca. 100 km)

32. Alpe-Adria-Treffen

26. – 28. September 2025 in Burghausen, Deutschland



Wir laden Euch ein nach Burghausen, in das wunderschöne mittelalterliche Städtchen an der Salzach, an der Grenze zu Österreich. 100 km östlich von München und 50 km nördlich von Salzburg gelegen, fasziniert Burghausen mit der längsten Burg der Welt und einer malerischen Altstadt.

Die Burg mit ihren 1.051 Metern ist der Mittelpunkt eines Burghausen-Besuches. Scheinbar endlos reihen sich die Zinnen und Türme über einen schmalen Bergrücken aneinander. Zu Füßen der mächtigen Festung schmiegen sich die zauberhaften Plätze und Gässchen der farbenfrohen, denkmalgeschützten Altstadt mit fast schon südlichem Flair.

<https://www.burghausen.de/>

Wir werden in der Jugendherberge von Burghausen wohnen, die am Rande der Altstadt liegt. Von dort aus werden wir am Freitag und Samstag Stadt und Burg zu Fuß erkunden.

Wer möchte, kann mit uns am Sonntagvormittag zum Zisterzienserkloster Raitenhaslach laufen. Für den Rückweg ist eine Plättenfahrt auf der Salzach geplant, wenn es die Wasserverhältnisse zulassen.

<https://www.visit-burghausen.com/kloster-raitenhaslach>

Vorläufiges Programm

Freitag, 26.9.2025	ab 14.00 Uhr	Ankunft und Registrierung an der Jugendherberge und Welcome Drink
	15.00	Treffen für die Stadtführung in Deutsch und Englisch
	18.00 – 19.00	Abendessen
	ab 20.00	Singen, Tanzen, Musik
Samstag, 27.9.2025	7.30 - 9.00	Frühstück
	9.00	Treffen für die Burgführung in Deutsch und Englisch
	12.00	Mittagessen
	14.00	Zur freien Verfügung, bei schönem Wetter Badegelegenheit am Wöhrsee
	18.00 - 19.00	Abendessen
	ab 20.00	Singen, Tanzen, Musik
Sonntag, 28.9.2025	7.30 - 9.30	Frühstück
	10.00	Spaziergang Zisterzienserkloster nach Raitenhaslach
	12.00	Plättenfahrt von Raitenhaslach nach Burghausen
	13.00	Mittagessen
	14.30	Abschied

Kosten

Übernachtung mit Frühstück und Abendessen:

Doppelzimmer: 53,80 € pro Nacht und Person, 107,60 €

4-Bett-Zimmer: 53,05 € pro Nacht und Person, 106,10 €

Zusätzliche Kosten für Programm, Führung usw. 50,00 Euro

Registrierung

Bitte das ausgefüllte Anmeldeformular senden an: alpeadria2025@gmail.com

Anmeldeschluß ist der 1.Mai 2025

- Wir können die Bestätigung für die ersten 50 Anmeldungen garantieren.
- Die Anmeldebestätigung per E-Mail wird die Zahlungsdetails enthalten. Bitte überweist dann die Übernachtungskosten und die Zusatzkosten.
- Die Registrierung ist erst gültig, sobald der Betrag für die Übernachtungskosten und die Zusatzkosten auf dem Konto eingetroffen ist. **Achtung!** Bei Stornierung kann der bereits bezahlte Betrag nur zurückerstattet werden, wenn ein Ersatz gefunden werden kann.
- **Achtung:** Es gibt nur 9 Doppelzimmer. Die 4-Bett-Zimmer sind mit Stockbetten ausgestattet
- Wenn Ihr mögt, bringt bitte **Musikinstrumente und Liederbücher** mit
- **Packliste:** Tagesrucksack, Badesachen.

Anreise

Mit dem Zug:

München - Mühldorf – Burghausen

Salzburg – Tüßling - Burghausen

Mit dem Auto:

A 94 München - Altötting – Markt/Exit Burghausen (ca. 100 km)

A 92 / A 94 / B 12 Passau - Burghausen (ca. 85 km)

B 20 Salzburg/ Freilassing – Burghausen (ca. 50 km)

B 20 Straubing - Burghausen (ca. 100 km)